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張亞勤博士，2014年 9月-2019年 10月任百度公司總裁。 之前在微軟公司的近
16年生涯中， 他曾擔任微軟公司全球資深副總裁， 微軟亞太研發集團主席，微軟亞
洲研究院院長，微軟中國董事長， 和移動和嵌入式部門副總裁。 

 
 張亞勤博士是美國國家藝術和科學院院士，澳洲國家工程院外籍院士，和美國電

氣電子工程協會會士（IEEE Fellow）。他擁有 60多項美國專利，560多篇學術論文和
11 本專著。他曾擔任五個國家的政府顧問和全球 12 所大學的校董或名譽教授，美
國 “百人會”會員，澳大利亞信國家資訊與通信中心顧問， 和悉尼大學名譽教授。
他也是聯合國發展總署企業理事， 和達沃斯世界經濟論壇“未來交通”指導委員會委
員。 

  

 Dr. Ya-Qin Zhang served as the President of Baidu Inc. for 5 years (2014.09-2019.10), 

responsible for autonomous driving, cloud computing, AI, and international business. 

Prior to joining Baidu in 2014, Zhang was a senior Microsoft executive in Redmond and Beijing 

for 16 years, including the managing director of Microsoft Research Asia, Chairman of Microsoft 

China, Corporate Vice President of Mobile and Embedded, and Chairman of Asia-Pacific R&D. 

  

 Zhang was elected to be the member of the American Academy of Arts and Sciences for his 

seminal contributions to and leadership in digital technology. He is also a Fellow of Australia 

National Academy of Engineering, and IEEE. He is an author of over 500 publications, 62 US 

patents, and 12 books. He served on the Board of Directors of five public companies, and holds 

guest professorship in 8 universities. He is the Chairman of world’s largest open autonomous 

driving platform “Apollo” alliance with over 130 global partners. He has been a leading champion 

of innovation and globalization, and a frequent feature speaker in global forums including APEC, 

Davos World Economic Forum, United Nations, and Bo’Ao Asia Forum. 

 


